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سخنان سید حسن 

سیدحســن خمینی گفت : هرچند حل بخش زیادی از معضلات فرهنگی 
منوط به حل مشکلات اقتصادی است، بخش دیگر مشکلات به خاطر این است که 
هنوز به این واقعیت توجه نشده است که اگرچه تا برهه هایی از تاریخ می توانستیم با 
ایجاد محدودیت ها و بگیر و ببند مصونیت فرهنگی ایجاد کنیم، امروز دیگر نمی شود 
ایــن رویکرد را ادامه داد؛ چه بخواهیم و چه نخواهیم، امکان ندارد! ماهواره را منع 
کردیم، اما امروز هست! بعد گفتیم تماس های تصویری نباشد؛ اما آن هم آمد! تلگرام 
را فیلتر کردیم؛ آن هم هست! یعنی واقعیت این است که امکان محدود کردن نیست. 
من بعضی وقت ها از ممیزی هایی که در کتاب ها صورت می گیرد، خنده ام می گیرد. 
برای یک کتاب ۵۰۰ نسخه ای چه بگیر و ببند هایی داریم، اما بعدا نسخه پی دی اف 
بدون سانسور آن ۶۰ تا ۷۰ هزار بار خوانده می شود! باید به نوع دیگری از مدیریت 
تن داد و مصونیت را این بار نباید از زاویه محدودیت رفت و به نوع دیگری باید وارد 
این فضا شد. آن وقت او خودش را تحمیل می کند و ما همیشه از عقب سر می دویم.

اخبار ویژه ...

اختلال نداریم

سامسونگ و ال جی 

مجلسی راد، مدیرکل حوزه ریاست همراه اول ادعای مجتبی توانگر، نماینده 
تهران در صدور حکم قضایی فیلتر کلاب هاوس را رد کرد. مدیرکل حوزه ریاست 
مدیرعامل همراه اول در »کلاب هاوس« گفت: هیچ حکم یا دستوری مبنی بر فیلتر 
کلاب هاوس به ما رسیده است. ما اختلالی در همراه اول نداریم. این در حالی است 
که اخیرا  دسترسی کاربران همراه اول، ایرانسل و مخابرات ایران به شبکه اجتماعی 
کلاب هاوس غیرممکن شده است. دادستان کل کشور نیز چندی پیش گفته بود 

برنامه ای برای فیلتر کلاب هاوس وجود ندارد.

سعید عمرانی معاون قضایی دادستان کل کشور در برنامه بازدید از خطوط تولید 
گروه صنعتی انتخاب در اصفهان، با تاکید بر اینکه اگر مبارزه جدی با قاچاق نداشته 
باشیم، صنایع کشور در معرض خطر قرار خواهند گرفت، گفت: یکی از موانع بر 
ســر راه رشد و توسعه صنایع، قاچاق است. درحال حاضر نه فقط در حوزه لوازم 
خانگی، بلکه در هر بخشی که مشابه داخلی آن باشد اجازه واردات نخواهیم داد و 
در صورت اقدام در این خصوص، عاملان تحت تعقیب قضایی قرار خواهند گرفت. 
معاون قضایی دادستان کل کشور در پاسخ به سوالی در خصوص برگشت شرکت ال 
جی و سامسونگ به بازار لوازم خانگی ایران با اشاره به سیاست های اقتصاد مقاومتی 
گفت: این دو شــرکت در شرایط سخت مردم را تنها گذاشتند و در حوزه قضایی 
ما اجازه نمی دهیم این نوع شرکت ها بخواهند به کشور بیایند و به طور حتم امکان 

فعالیت برای این دو برند در کشور ما وجود نخواهد داشت. 

آگهی دعوت به مجمع عمومی فوق العاده 
شرکت اینوستمنت ترید - کیت)سهامی خاص( 

به شماره ثبت 7182 و شناسه ملی 10861570102 

کت دعوت می شود در جلسه مجمع عمومی فوق العاده  بدین وسیله از کلیه سهامداران �ش
کت  که در تاریــــخ های  1400/02/04 و 1400/02/06راس ساعت 10 صبح در محل �ش
به آدرس : کیش بلوار ایران، خیابان �مایه  ، نبش �مایه 2 روبروی آتش نشا�ن ، قطعه 

ex52 ، طبقه 2، واحد 12 برگزار می گردد حضور بهم رسانند.
دستور جلسه :

1-پرداخت مبلغ 65% تعهدی سهامداران
2-افزایش �مایه از طریق واریز نقدی 

شرکت کیش اینوستمنت ترید - کیت

موسوی لاری:

انتخابات رقابتی نشاط سیاسی را به جامعه برمی گرداند

      سرویس سیاسی -   عضو مجمع روحانیون مبارز، ملاک 
سنجش کارآمدی نامزدها را صندوق رای عنوان کرد و گفت: 
مدیریت کشور را کسی باید بر عهده بگیرد که اکثریت، او را 

در انتخابات رقابتی و آزاد انتخاب کرده باشند. 
سید عبدالواحد موسوی لاری درباره آخرین رایزنی های 
مجمع روحانیون مبارز درباره انتخابات ۱۴۰۰ خاطرنشان 
کرد: مجمــع روحانیون مبــارز وارد مصادیق نامزدهای 

انتخابات ریاست جمهوری نشده است.
 وی با بیان اینکه نهاد اجماع ساز اصلاح طلبان مورد پذیرش 
همه از جمله مجمع روحانیون مبارز است، گفت: مجمع از 
عملکرد نهاد اجماع ساز رضایت دارد و عقل جمعی و آنچه 
جمع تصمیم بگیرد طبعا مورد رضایت مجمع هم خواهد 

بود.
قصد نامزدی ندارم

وزیر کشور دولت اصلاحات در پاسخ به سئوالی درباره این 
موضوع که آیا قصد دارد نامزدی انتخابات ریاست جمهوری 

۱۴۰۰ شود، گفت: قصد نامزدی در انتخابات را ندارم.
موسوی لاری همچنین درباره نگاه دبیر کل مجمع روحانیون 
مبارز به انتخابات ۱۴۰۰ نیز یادآور شد: آقای خوئینی ها همه 
حرفشان را در نامه شان زدند و مطرح کردند که باید شرایط 
به گونه ای برنامه ریزی شود که به سوی یک انتخابات رقابتی 
و حداکثری پیش برویم و به این وسیله جامعه بتواند به نشاط 

و بالندگی برسد و شرکت کنندگان معتنابه باشند.
وی گفــت: تمــام دغدغه آقای خوئینی هــا این بود که 
حاکمیت شرایط را به شکلی فراهم کند که امکان حضور 
دیدگاه ها و نگرش های مختلف در انتخابات فراهم شود 
تا مردم با اقبال بیشتری پای صندوق های رای بیایند و از 
این حالت خمودی و خموشی که در انتخابات شاهد آن 

هستیم، نجات پیدا کنیم.
معــاون حقوقی-پارلمانی دولت اصلاحات، نامگذاری 
نظام حکومتی کشور تحت عنوان »جمهوری اسلامی« را 
یادآور شد و افزود: نظام ما »جمهوری اسلامی« نام گرفته و 
»جمهوری« به معنای آن است که مردم اصلی ترین منبعی 
هســتند که به این نظام مشروعیت می دهند و طبعا باید 
فضا و شــرایط به گونه ای توسط بزرگان سیاست کشور 
برنامه ریزی شــود که امکان حضور حداکثری مردم پای 

صندوق های رای فراهم شود.
موسوی لاری با اشاره به تاکیدات مکرر مقام معظم رهبری بر 
زمینه سازی حضور حداکثری در انتخابات خاطرنشان کرد: 
مقام رهبری هم نسبت به این مساله بارها تاکید داشتند و در 
آخرین صحبت هایشان هم مساله حضور حداکثری مردم را 
در انتخابات مطرح کردند منتها باید فضا هم به گونه ای شود 

که امکان حضور مردم فراهم شود.
وی درباره زمینه های افزایش مشارکت مردم در انتخابات 
تصریح کرد: وقتی مردم از هر سلیقه ای، نگاهی و دیدگاهی 
احســاس کنند، نماینده ای نزدیک به نگاه و نگرش آنها به 
عنوان کاندیدا حضور دارد برای مشارکت انگیزه پیدا می کنند. 
چینش کاندیداها باید به شکلی باشد که نمایندگان سلایق 
مختلف در میان آنها حضور داشته باشند و تحقق این موضوع 

در اختیار حاکمیت و شورای نگهبان است.
 نهادهای ناظر به جمهوریت نظام باور قلبی

 داشته باشند
این فعال اصلاح طلب خطاب به نهادهای ناظر بر انتخابات 
از جمله شورای نگهبان گفت: نهادهای ناظر بر انتخابات باید 
جمهوریت و حضور حداکثری مردم را باور داشته باشند و 
به این باور قلبی رسیده باشند که مشروعیت نظام جمهوری 
اسلامی به این است که اکثریت مردم پای صندوق های رای 
بیایند و آن کسی که انتخاب می شود نماینده اکثریت مردم 

و جامعه باشد.
موسوی لاری با یادآوری مشارکت پایین مردم در انتخابات 
مجلس یازدهم خاطرنشــان کرد: اگر نمایندگان سلایق 

مختلف در انتخابات حضور نداشته باشند، وضعیت مجلس 
کنونی را پیدا می کند که در بعضی شهرها ۲۰ درصد آرای 

مردم را دارد.
وی با تاکید بر اینکه رییس جمهوری باید نماینده اکثریت 
مردم باشد، افزود: اگر می خواهیم رییس جمهوری نماینده 
اکثریت مردم باشد باید ببینیم راهکارهای آمدن مردم پای 

صندوق انتخابات چیست.
نماینده مجلس اول شــورای اسلامی به موانع ساختاری 
موجود برای تحقق وعده های رییسان جمهوری به عنوان 
نفر دوم کشور اشاره کرد و گفت: اگر مردم احساس کنند که 
موانعی جلوی راه روسای جمهوری است و نمی گذارند به 

برنامه هایشان جامه عمل بپوشانند دلسرد می شوند.
مردم نباید حس کنند حاکمیت خطی برخورد می کند

موسوی لاری تصریح کرد: اگر حاکمیت و حاکمان ما واقعا 
به دنبال حضور حداکثری مردم هستند باید به گونه ای رفتار 
نکنند که جامعه حس کند با مسائل کشور خطی برخورد می 
شود و برخی کاندیداهای انتخابات را با بهانه های واهی رد و 
صلاحیتشان را متزلزل می کنند تا افرادی که مد نظر خودشان 

است را به نوعی منصوب کنند.
نماینده مردم تهران در مجلس سوم شورای اسلامی با بیان 
اینکه اگر به دنبال انتخابات پرشور و حداکثری هستیم باید 
شــرایط انتخابات پرشــور و حداکثری را فراهم کنیم، در 
خصوص اظهارات برخی فعالان اصولگرا مبنی بر اولویت 
داشتن کارآمدی به مقبولیت گفت: کارآمدن بودن را چه کسی 
تعیین می کند. مگر غیر از این است که کارآمدی را اکثریت 

آرای مردم تعیین می کند.
موسوی لاری خطاب به کسانی که کارآمدی را مبنا فرض 
می کنند و به مقبولیت مردمی کاندیداها توجه ندارند، گفت: 
اگر واقعا چنین اســت من معتقدم که اصلا انتخابات لازم 
نداریم و یک آدم کارآمد را خود بزرگان قوم تعیین کنند و 

وی کشور را اداره کند.
 وی تصریــح کرد: اگر ما انتخابات داریم و می خواهیم به 
جمهوریت نظام جمهوری اسلامی بها دهیم معنایش این 
است که می خواهیم کسی مدیریت کشور را به عهده بگیرد 
که اکثریت مردم وی را در یک انتخابات رقابتی و آزاد انتخاب 

کرده باشند.
کارآمدی در پرتو کثرت آرای مردمی به دست می آید

وی تصریح کرد: کاندیدایی که اکثریت آرای مردم را به خود 
اختصاص دهد، کارآمدترین فرد اســت و آنهایی که شعار 
کارآمدی می دهند، ناخواسته می خواهند جمهوریت نظام را 
تهدید کنند وگرنه چگونه ممکن است صحبت از کارآمدی 
کنیم و به اسم کارآمدی بخواهیم رای مردم را متزلزل کنیم 
در حالی که کارآمدی در پرتو کثرت آرای مردمی به دست 

می آید.
عضو ارشد مجمع روحانیون مبارز ضمن پرسیدن این سئوال 
که رییس جمهوری با پشتوانه ۳۰ میلیون رای کارآمدتر است 
یا رییس جمهوری با پشتوانه ۱۰ میلیون رای، افزود: قدرت 
و قوت یک فرد بستگی به این دارد که از حمایت بیشتر مردم 
برخوردار باشــد اما ما متاسفانه نقش مردم را گاهی نادیده 

می گیریم.
موســوی لاری با بیان اینکه یــک حکومت به میزانی که 
تکیه گاهش مردم باشند از اقتدار بیشتری برخوردار است، 
خاطرنشــان کرد:  قدرت واقعی یک حکومت ناشــی از 
برخورداری از حمایت و پشتیبانی اکثریت مردم است که 

در انتخابات می تواند ظهور و بروز پیدا کند.
وی با آسیب شناسی وضعیت جریان اصلاحات نیز گفت: 
هر جریان سیاســی طبعا دارای نقاط مثبت و منفی است و 
باید کارکرد سیاســی آن دائما نقد شــود و این موضوع در 
مورد جریان اصلاحات هم صادق است اما در حوزه مسائل 
مربوط به انتخابات، مشــکلی که جریان اصلاحات با آن 

مواجه است، فیلتر شورای نگهبان است.

این فعال سیاسی با بیان اینکه برخی از افرادی که کارآمد هستند 
و از وجاهت ملی و عمومی برخوردار هستند نمی توانند از 
فیلتر شورای نگهبان عبور کنند، افزود: نمی گویم آدم های 
ضدانقلاب بلکه آدم های ســالمی که سوابق درخشان و 
ارزشمندی دارند نباید صرف اینکه گرایش سیاسی خاص 

خودشان را دارند نگران رد صلاحیت باشند.
موسوی لاری، تفاوت نگاه های سیاسی دلسوزان نظام در 
حوزه های مختلف داخلی و خارجی را یادآور شد و افزود: 
همه آدم ها که به یک شکل فکر نمی کنند؛ شورای نگهبان 
اجازه دهد آدم ها با سلیقه های مختلف بیایند در باسکول 
انتخابات قرار بگیرند تا هر شخصی که از مقبولیت بیشتری 
در میان مردم برخوردار است مدیریت امور را به عهده بگیرد.
هر کس رای بیاورد، رییس جمهوری ۸۰ میلیون ایرانی 

خواهد بود
وی گفت: هر فردی اعم از اصولگرا یا اصلاح طلب که رای 
آورد رییس جمهوری ۸۰ میلیون ایرانی خواهد بود و دیگر 
به گروه خاصی متکی نیست. مشکلی که امروز داریم این 
است که آدم های توانمندی که از طرف احزاب و گروه های 
سیاسی لایق تشخیص داده می شوند و سوابق درخشانی 
دارند در گام نخست یا از رد صلاحیت خود توسط شورای 
نگهبان مطمئن هستند یا اینکه احتمال رد صلاحیت آنها داده 

می شود.
وزیر کشور دولت اصلاحات، رد صلاحیت ها را عامل تنزل 
کاندیداها به افراد ضعیف تر و با مقبولیت کمتر دانســت و 
افزود: در شــرایطی که افراد سرشناس و صاحب سابقه از 
تایید صلاحیت خود مطمئن نیستند احزاب مجبور هستند 
پله پله پایین بیایند و افرادی را معرفی کنند که ممکن است در 

سطح درجه یک برای کاندیدایی از نظر شایستگی نباشند.
موســوی لاری گفــت: اگر جمهوری اســلامی واقعا به 
جمهوریت باور داشــته باشد و فقط و فقط در چارچوب 
قانون اساسی حرکت کند مطمئن هستم شور و امید دوباره به 
مردم برمی گردد زیرا مردم ما واقعا نظام اسلامیشان را دوست 
دارند و هرگز دنبال این نیستند که دنبال یک سری از جریانات 

غلط حرکت کنند.
وی با بیان اینکه باید به مردم بها داده شود و احساس کنند 
که دیده می شوند و به حساب می آیند نه اینکه هر زمانی 
انتخابات پیش می آید ســراغ آنها برویم، خاطرنشان کرد: 
سخنگوی شورای نگهبان در مصاحبه ای گفته بود اگر ما 
نباشــیم، مردم به قاتل رای می دهند که این حرف صحیح 
نیست. به قول شهید مطهری، حتی اگر اکثریت مردم به فرد 
غیرمعتبری رای دهند بهتر از آن است که ما به مردم فردی را 
تحمیل کنیم چون تحمیل کردن به مردم باعث می شود آنها 

به رشد و آگاهی نرسند.
انتخابات رقابتی نشاط سیاسی را به جامعه برمی گرداند

موسوی لاری گفت: باید به انتخابات آزاد، رقابتی و فراگیر 
نسبت به همه احزاب و گروه های سیاسی تن دهیم تا دوباره 

نشاط به جامعه برگردد.
وی با اشــاره به تلاش های مجلس یازدهم برای تصویب 
طرح اصلاح قانون انتخابات ریاســت جمهوری و رد آن 
در شــورای نگهبان گفت: ما از مجلس ۲۰ درصدی بیشتر 

از این توقعی نداریم.
ایــن فعال اصلاح طلــب در خصوص پیش بینی برخی 
اصولگرایان از پیروزی این جناح در انتخابات ۱۴۰۰ گفت: 
امیدواریم به روزی برســیم که هر دولتی بر سرکار می آید 
مردم احساس کنند دولت آنهاست؛ دولتی که ملت پشتبیان 

آن باشد هیچ آسیبی به او نخواهد رسید.
مشارکت حداکثری با تنگ نظری جناحی تحقق 

نمی یابد
موسوی لاری با بیان اینکه رهبری همواره بر انتخابات پرشور 
و حداکثری تاکید داشته اند،  گفت: ایشان می دانند که تکیه 
گاه این نظام مردم هستند و طبیعتا باید دیگر نهادهای قانونی 
کشــور که متصدی امر انتخابات هستند خواست رهبری 
درباره فراهم کردن زمینه مشارکت حداکثری که برخواسته 

از عمق قانون اساسی است را عملیاتی کنند.
وزیر کشــور دوران اصلاحات، حضور کاندیداهای همه 
جریان های سیاسی در انتخابات ۱۴۰۰ را در تضاد با تنگ 
نظری و گروه گرایی دانست و گفت: مشارکت حداکثری با 
بازی های جناحی تحقق نمی یابد و فرایند تایید صلاحیت 
ها و نظارت ها بایستی در چارچوب قانون اساسی شکل 

گرفته و پیگیری شود.
موسوی لاری در خصوص احتمال چند قطبی بودن انتخابات 
آتی نیز گفت: ما از خدا می خواهیم که همه گروه هایی که 
در چارچوب قانون اساسی و جمهوری اسلامی حرکت می 
کنند، در انتخابات کاندیدا داشته باشند و خودشان را به رای 
مردم بگذارند تا هر شخصی که از رای بالاتری برخوردار بود، 

مدیریت آینده کشور را بر عهده بگیرد.

اعتماد نکنند

توکلی: ۶۰ درصد 

کنایه سعید محمد 

اپوزیسیون نیست

شکایت قاضی از امام جمعه

ستاد جنگ 

خریدار ندارد

غلامعلــی جعفرزاده ایمن آبادی درباره فعالیت انتخاباتی محمدرضا عارف 
گفت: آقای عارف اصلا شانسی در انتخابات ریاست جمهوری سال ۱۴۰۰ ندارد، او 
باید خودش را آماده کند که پاسخگوی عملکرد خودش در مجلس دهم باشد. عارف 
ضربه ای که به جریان اصلاحات در مجلس دهم زد هیچ کس و جریان دیگری به 
این جریان نزد. وی افزود: اگر آقای عارف قصد کاندیداتوری دارد، باید به سئوالات 
بسیاری پاسخ دهد. ما با طرفداران جریان اصلاحات خیلی حرف داریم، چون آن ها 
باید حقایق را درباره آقای عارف و کوتاهی هایش در مجلس دهم بدانند. توصیه من 
به سران جریان اصلاحات آن است که به آقای عارف اعتماد نکنند. کارنامه بسیار 
منفی او در مجلس دهم به هیچ عنوان نمی تواند برای جریان اصلاحات آبرو بخرد. 

احمد توکلی، عضو مجمع تشــخیص مصلحت، می گوید که »۶۰ درصد« 
جمعیت ایران زیر خط »فقر فرضی« قرار دارند.این نماینده پیشین مجلس در یک 
نشست انجمن  اسلامی دانشجویی گفته که »گرسنگی و فقر در ایران معنادار« شده 
است.او افزود: »وقتی مجلس تصمیم گرفت یارانه بدهد اعلام کرد به ۶۰ میلیون نفر 
تعلق می گیرد که این میزان حدود ۷۲ درصد جمعیت کشور را شامل می شود، یعنی 
ما می پذیریم ۷۳ درصد مردم ایران مستحق اعانه هستند.« این عضو مجمع تشخیص 
مصلحت با بیان این که »وضعیت مردم آن قدر خراب است«، افزوده که این شرایط، 
حکومت را »ملزم« می کند »حتی احکام اولیه و اصول اساسی را زیر پا بگذارد و به 
مردم کمک کند.« توکلی بدون اشاره به جزئیات، تاکید کرده که »اگر حکومت این 

کار را نکند ممکن است آن اتفاقی رقم بخورد که نباید شود.« 

ســردار محمد در توئیتی نوشــت:  دولت جوان انقلابی در زمین سنگلاخ 
سیاسیون بی تقوا در حال جوانه زدن است.سردار سعید محمد، کاندیدای انتخابات 
۱۴۰۰، در توئیتی نوشت: دولت جوان انقلابی در زمین سنگلاخ سیاسیون بی تقوا 
در حال جوانه زدن است. هرچند درختان فرتوت این جوانه را احاطه کرده اند، باران 

رحمت خدا و آفتاب زیبای ولایت برای رویش آن کافی است.

رئیس بنیاد امید ایرانیان تاکید کرد: با زبان رسایی می گوییم اصلاح طلبی هرگز 
اپوزیسیون نظام نیست؛ چناچنه مدافع سیاست های ضد منافع ملت نیز نمی باشد. 
اصلاح طلبی یعنی تدابیر و تصمیمات نهادهای حاکمیتی صرفا بر اساس منافع ملی 
ایران و ایرانیان اتخاذ شود.محمدرضا عارف در کنگره انجمن روزنامه نگاران زن 
گفت: جریان اصلاح طلبی اپوزیسیون نظام نیست، این جریان در دهه ۹۰ ارزیابی 
دســتاوردهای ارزشمندی در این دوره داشته است.رئیس بنیاد امید ایرانیان با بیان 
این که دســتاورد اصلاح طلبی در دهه ۹۰ باید ادامه پیدا کند، افزود: اصلاح طلبان 
در دام عملیــات روانی رقیب قرار نمی گیرند. اجازه نمی دهیم خارج از مجموعه 

اصلاح طلبی برای اصلاح طلبان تصمیم گرفته شود.

امام جمعه دیر گفت: یکی از قضات شعبه دادگستری شهرستان دیر از وی به 
خاطر خطبه های نماز جمعه دیر شکایت کرده است.امام جمعه دیر با انتشار یک فیلم 
در فضای مجازی اظهار داشت: از شکایت قاضی یکی از شعب دادگستری شهرستان 
دیر برای روشنگری هرچه بیشتر با توجه به مستندات موجود در محاکم قضائی استقبال 
می کنیم.حجت الاسلام سید علی حسینی اضافه کرد: تذکر به یکی از قضات شعبه 
دادگستری شهرستان، در راستای عمل به فریضه الهی امر به معروف و نهی از منکر 
و منویات مقام معظم رهبری بوده است.وی ادامه داد: تذکر به قاضی مربوطه در پی 
بدرفتاری های متعدد و مکرر و رفتارهای ناشایست نامبرده با مردم و در آخر هتک 
حرمت به جانباز و آزاده هشت سال دفاع مقدس است.امام جمعه دیر در خطبه های 

نماز جمعه خواستار تکریم ارباب رجوع در ادارات و محاکم قضائی شده بود.

پزشکیان نماینده مجلس با انتقاد از روش در پیش گرفته دولت برای مبارزه با کرونا 
خواستار تشکیل ستاد جنگ شد.   وی گفت :با مشکلات موجود توزیع قطره چکانی 

واکسن مشکلی را حل نخواهد کرد، باید ستاد جنگ تشکیل شود.

حســین کمالی گفت: اصلاح طلبان و اصولگرایان اکنون در شرایطی نیستند 
که فکر کنند مقبول جامعه واقع می شوند و حرف شان در بین مردم خریدار دارد. 
یعنی الان در هر سطح و در هر جایی بخواهیم در رابطه با انقلاب و نظام و همچنین 
مباحث سیاسی و اجتماعی وارد بحث و گفت وگو شویم، کسان زیادی هستند که 

به بحث هایی می پردازند که ما توقع نداریم.

       ســرویس سیاسی-   معاون سیاسی وزیر امور خارجه درباره نتایج مذاکرات 
ســه روزه وین گفت: نتیجه ای که تاکنون به آن رســیده ایم، این است که در مسیر 

درستی هستیم. 
سید عباس عراقچی با بیان این که تلاش های هر دو گروه کاری تحریم ها و اقدامات 
ایران خوب بود، افزود: همچنان نیاز است بحث ها  ادامه یابد. به ویژه دور موضوع 
رفع تحریم ها که موضوع پیچیده ای اســت. روز جمعه گزارش های ها دو گروه 
کاری را شنیدیم. تصمیم گرفتیم فرصتی داده شود که اعضا به پایتخت های خود 
بروند و مشورت های لازم را انجام بدهند و چهارشنبه هفته آینده برای از سر گیری 

گفت وگوها بازگردند.
مذاکره کننده ارشد ایران   در گفت وگو با پرس تی وی همچنین در مورد تحریم های 
آمریکا و نحوه لغو آنها گفت: در موضوع برداشــته شدن تحریم ها، ایران موضعی 
منطقی و مســتدل دارد. آمریکایی ها میز برجام را ترک کرده اند و لذا باید ابتدا آنها 
بازگردند. آنها باید تحریم ها را بردارند و دوباره عضوی از برجام شوند و سپس ایران 
به اجرای کامل برجام باز خواهد گشــت. این موضوعی است که تقریبا همه با آن 
موافق هستند. ما باید ببینیم این روند چگونه اتفاق خواهد افتاد. قبل از آن دو طرف 
درباره این موضوع در حال بحث هستند که هر طرف چه اقدامی باید انجام دهد. 
پس از اینکه مشخص شد که دقیقا ایران و آمریکا چه کاری باید انجام دهند، آنگاه 

باید روی موضوع ترتیب اقدامات و راستی آزمایی کار کنیم.
وی در پاســخ به پرسشــی در مورد چگونگی رفع تحریم ها و اینکه آیا تحریم ها 
بصورت غیرقابل بازگشت لغو خواهد شد یا اینکه صرفا برداشته می شود و امکان 
بازگشت آنها وجود خواهد داشت؟، افزود: ما باید دقیقا به مدل برجام بازگردیم. 
تحریم هایی وجود دارند که باید پایان یابند و رئیس جمهوری آمریکا صلاحیت و 
قدرت پایان دادن به آنها را با فرمان اجرایی دارد. تحریم های دیگری هستند که ناشی 
از قانون گذاری کنگره است. در مورد این تحریم ها رئیس جمهوری آمریکا فقط 
می تواند آنها را تعلیق )wave( کند. موضع ما این است که همه تحریم ها چه آنها 
که در دوره ترامپ تحمیل شده و چه آنها که در دوره ترامپ با برچسبهای دیگری 
تحمیل شده اند و چه تحریم هایی که در برجام ذکر شده، همه باید برداشته شود و 

آمریکایی ها خودشان بهتر می دانند باید چه کنند.
عراقچی همچنین در پاسخ به این پرسش که آیا آمریکایی ها آمادگی دارند تحریم هایی 
را که با برچســبهای غیر هسته ای در دوره ترامپ تحمیل شده است را لغو کنند؟، 
گفت: در این مورد بحث ادامه دارد. ما الان در موقعیتی هســتیم که درک بهتری از 
موضع یکدیگر داریم. ما راه درازی در پیش داریم و هنوز در موقعیتی نیستیم که کدام 
تحریم ها )باید برداشته شود( و اقدامات دو طرف دقیقا باید چه چیزی باشد. اما در آن 
جهت در حال حرکت هستیم و درخواست ما کاملا روشن است و ما روی آن اصرار 

داریم. باید ببینیم در دور بعد گفت وگو ها چه اتفاقی خواهد افتاد.
او در ادامه در باره نحوه راستی آزمایی و زمان مورد نیاز برای آن نیز افزود: مقصود 
ما از راستی آزمایی این است است که در عمل آثار برداشته شدن تحریم ها را ببینیم. 
کافی نیست که آمریکا صرفا رفع تحریم ها را امضا کند. آنچه برای ما مهم است این 
است که آثار برداشته شدن تحریم ها را روی زمین ببینیم. ما اصرار داریم تحریم هایی 
را که برداشته شده است راستی آزمایی کنیم. این نیازمند روشهای خاص خود است 
که ) با اعضای برجام( در حال بحث کردن روی آن هستیم. نمی دانیم این موضوع 
چقدر طول خواهد کشید. اما آمادگی داریم در مورد یک روند سریع و راحت راستی 

آزمایی با دیگر اعضای برجام گفت وگو کنیم.
عراقچی در پاسخ به این پرسش که »با توجه به پیچیدگی هایی که گفتید آیا این واقع 
بینانه است که روند راستی آزمایی و احیای برجام تا قبل از انتخابات ایران تمام شود؟«، 
گفت: برای ما بیش از آنکه انتخابات اهمیت داشته باشد، این مهم است که ما با آژانس 
انرژی اتمی توافقی سه ماهه انجام داده ایم که یک ماه و نیم از آن  گذشته و یک ماه و 

نیم دیگر از آن باقی مانده است.
او ادامه داد: اگر این توافق منقضی شود وضعیت پروتکل الحاقی خود تبدیل به یک 
موضوع جدی می شــود و چون آژانس ثبات و  استمرار دانش )و نظارت( خود را 
از دست خواهد داد، ما در موقعیت متفاوتی قرار خواهیم گرفت. فکر می کنم این 
درک همه اعضای برجام اســت که باید قبل از قرار گرفتن در آن وضعیت سخت 

به نتیجه برسیم.
 عراقچی افزود: البته انتخابات در ایران به این سختی اضافه خواهد کرد، اما مهمتر از 
آن این است که ما باید زودتر به نتیجه برسیم تا آژانس دچار مشکل در زمینه موضوع 
پروتکل الحاقی نشود. فکر می کنم این امکان وجود دارد در این بازه زمانی به نتیجه 
برسیم، البته شرط آن این است که سایر اطراف هم حسن نیت و جدیت داشته باشند.

معاون وزیر امور خارجه در پایان گفت که من به عنوان دیپلمات خوشبین هستم

به مذاکرات وین خوشبین هستم 
عراقچی معاون سیاسی وزیر امور خارجه: 

تشکیل شورای وحدت ملی 
در حد گمانه زنی است

مهدی چمران: 

       ســرویس سیاسی-  عضو شورای ائتلاف نیروهای انقلاب، ابراهیم رییسی را 
پایه گذار شــورای ائتلاف عنوان کرد و موضوع ادغام دو ائتلاف اصولگرا و تشکیل 

شورای وحدت ملی را در حد گمانه زنی دانست. 
»مهدی چمران« درباره ادغام شورای وحدت اصولگرایان و ائتلاف نیروهای انقلاب 
و تشکیل ائتلافی با عنوان »شورای وحدت ملی«، گفت: در این زمینه به نتیجه صد 
در صدی نرسیدیم و این نام در حد گمانه زنی است، ولی امیدواریم این موضوع به 

نتیجه برسد.
عضو شــورای ائتلاف نیروهای انقلاب درباره امکان نامزدی ابراهیم رییسی برای 
انتخابات ۲۸ خرداد ریاســت جمهوری از سوی شورای ائتلاف، گفت: رییسی پایه 

گذار شورای ائتلاف نیروهای انقلاب است و این شورا از او حمایت می کند.
شــورای ائتلاف نیروهای انقلاب با ســرنام »شانا«  ائتلافی اصول گرا است که برای 
انتخابات دوم اســفند ۹۸ مجلس شورای اسلامی تشکیل شد، اما فعالیت این شورا 
به این انتخابات ختم نشد و این ائتلاف به همراه تشکلی تازه تاسیس چون شورای 
وحدت اصولگرایان برای حضور در انتخابات ۲۸ خرداد ۱۴۰۰ ســیزدهمین دوره 
ریاست جمهوری،  میان دوره ای مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری و 
شورای اسلامی شهر و روستا فعالیت می کند. شورای وحدت اصولگریان سال ۹۹ از 
سوی تشکل های دیگر اصولگرا با محوریت جامعه روحانیت مبارز کشور تشکیل شد.


